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vaReferat fra Hovedservicerådsmøde 

7. december 2024 

      Thorsgade 59, 2200 København N 

                 Klokken 11.00 - 16.00 

 

 

Deltagerliste: 
 
 

Region Nordjylland   Ubesat 

Region Nordjylland Stedfortræder  Claus D 

Region Midtjylland    AFBUD 

Region Midtjylland    Carsten N 

Region Syd Deltog til klokken 14.30 Erik L 

Region Syd Stedfortræder  Deltog til klokken 14.30 Torben I  

Region Øst Deltog til klokken 14.00 Erik H 

Region Øst    Joan C  

Region Storkøbenhavn    AFBUD 

Region Storkøbenhavn Deltog til klokken 13.00 Ulrich E 

Region Nordsjælland    Finn Sv 

Region Nordsjælland   Annemette S 

Formand for Hovedservicerådet   Sune H-S 

Viceformand for Hovedservicerådet   Ivan W* 

Sekretær for Hovedservicerådet   Vibeke R 

Kasserer for Hovedservicerådet   Søren S 

Servicekonferenceformand 2025   Niels P 

International Delegeret   Flemming St 

International Delegeret   Ubesat 

Nordisk Delegeret   Ilias P 

Nordisk Delegeret   Ubesat 

Box 334-udvalget   AFBUD 

Landsdækkende Informationsudvalg    AFBUD 

Telefon- og e-mailudvalget    Lone Z 

Økonomiudvalget    Ivan W* 

Håndbogsudvalget   Stig J 

AA-Data   AFBUD 

Produktionen   Ole P 

 

Referent   Svend H 

Referent   Anni T 

 

* = Flere funktioner 
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1. Velkommen 

Vibeke R bød velkommen til det sidste Hovedservicerådsmøde i dette år. 

Der blev holdt et øjebliks stilhed for at lægge rejsen bag os og tænke på, hvorfor vi 

mødes. 

Oplæste Formålserklæringen og formålet med Hovedservicerådet som er at realisere 

Servicekonferencens beslutninger, samt de punkter, der fremgår af dagsordenen. 

 

Vibeke R nævnte med glæde, at nu er Daglig Ledelse fuldtalligt, og dernæst bød hun 

specielt velkommen til  

  Niels P som ny formand for Servicekonferenceudvalget 

 Claus D fra Nordjylland, der mødte som Stedfortræder for Lars F 

 Torben I fra Syd, der mødte som Stedfortræder for Arne N 

 
2. Præsentationsrunde 

Der var en kort præsentationsrunde,  

 
Afbud: 
Elvin TO Region Storkøbenhavn 

Helle H P Region Midtjylland 

Arne N Region Syd 

Betty K Landsdækkende Informationsudvalg  

Niels J  AA-Data 

    

3. Rapport fra Daglig Ledelse (Bilag 1) 

 

 Finn SV bemærkede, at det var positivt med omtale af AA i en TV-serie. 

 

Rapporten blev godkendt. 

 

4. Orientering om 9 måneders regnskab  

Søren S viste nogle kurver på lærredet, der på baggrund af fremskrevne tal for 

2024 og Budget 2025 viser en mulig udvikling i Økonomien. 

Søren S viste også nogle forslag til besparelser, som Daglig Ledelse havde drøftet. 

Svend H undrede sig over, at mulige besparelser var drøftet udenom 

Økonomiudvalget. 

Sune H-S oplyste, at der ingen beslutninger er taget, og at Økonomiudvalget 

selvfølgelig bliver inddraget. 

Søren S oplyste, at der er udsendt et Nyhedsbrev med link til en tekst vedrørende 

7. tradition. 
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Sune H-S advarede om risikoen for at give indtryk af, at der er tale om kontingent. 

Vibeke R stoppede debatten om forslag til økonomiske tiltag, da det er udenfor 

dagsordenen. 

 

5. Evaluering af Servicekonferencen 2024 

Der var en runde, hvor alle gav udtryk for deres oplevelse, og den generelle 

opfattelse sammenfattes ved nedenstående: 

• Fantastisk, stort engagement, god tid til at mingle er vigtig. 

• Der mærkes stor udvikling fra 1. til 4. års delegerede. 

• Bibeholdes som weekendarrangement 

• Flere forslag - fra både Grupper, Regioner og Udvalg. 

• Lav flere workshops - kan måske ender som forslag. 

• Orienteringen for 4.års delegerede kan måske lægges ud i Komiteer med 

deltagelse fra et udvalg på skift vil give alle en opfattelse AA’s opbygning og 

arbejdet i udvalgene. 

• I år udeblev 5 tilmeldte uden at melde fra, hvilket betyder, at der ingen 

prisreduktion gives. Det er de ellers ret large med på Brogården. 

• Sune H-S gjorde opmærksom på, at det bør undlades at kritisere 

Hovedservicerådets arbejde ved Servicekonferencen. Det bør ske på 

Hovedservicerådets møder.    

 

6. Indstilling vedrørende forslag (Bilag 2) 

Erik H anførte, at jo flere sætninger der kommer med, jo lettere bliver det at afvise et 

forslag, da det subjektive får mere indflydelse. 

Svend H svarede, at komiteen uddybede det tilføjede, for at gøre det mere klart, og 

godkendte det. 

Siger vi nej, grænser det til underkendelse af Komiteens indstilling 

Når der er mellem 2/3 og ½ af Servicekonferencen, der godkender Komiteens 

indstilling, er det ”anbefaling til Hovedservicerådet om at foretage de nødvendige 

handlinger”. Men det er i sidste ende Hovedservicerådet, der afgør, om anbefalingen 

følges, så forslaget vedtages. 

Antal stemmeberettigede blev optalt til 13. 

For stemte 0, imod stemte 5 og hverken for eller imod stemte 8. 

Hermed er forslaget bortfaldet 
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7. Skrivelse til Hovedservicerådet vedrørende valgbarhed (Bilag A - vedlagt) 

 

1. 

Lars F blev - uden at være valgbar - godkendt som Regionsrepræsentant i 

Hovedservicerådet for Region Nordjylland. 

Annemette S og Erik H mente, der kan ses på regler for ”kontinuerlig” og 

eventuelt kan der komme forslag. 

Vibeke R foreslog, at det går denne gang, da der er sket godkendelse på 

Servicekonferencen. 

Svend H foreslår, at der laves en bedre præsentation, så den slags undgås. 

Vi må tænke på konsekvensen 

Flere mener, vi har, sovet i timen, som vi må undskylde og lære af. 

Niels P siger, at Region Nordjylland har fejlet ved at vælge Lars F 

Ilias P synes, de i Region Nordjylland bør læse Kommissorierne. 

Der blev stemt om, hvorvidt Lars F kan være med i Hovedservicerådet de 

”manglende” 2 år. Kun for 2 år, da han allerede har været Regionsrepræsentant i 2 

år 

Af de 13 stemmeberettigede fordeler det sig således: 

For stemte 12, imod stemte 0, og hverken for eller imod stemte 1. 

Vibeke R underretter Lars F om, at han er Regionsrepræsentant i 

Hovedservicerådet for Region Nordjylland de næste to år. 

Sune H-S understregede, at dette er en undtagelse og derfor på ingen måde 

må danne præcedens 

 

2. a. 

I komiteen Solidaritet er sekretæren genvalgt, og det kan løses ved, at 

suppleanten træder ind. 

Sekretæren spørges, om hun vil fortsætte, og gør hun det, præciseres, at der 

kun kan siddes i Servicekonferenceudvalget i 2 år, og igen: Der er ingen 

præcedens. 

2. b. 

 Her er der tale om en referatfejl, da rollerne er byttet om. 

 Det blev aftalt, at rollerne byttes. 
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8. Funktionsbeskrivelse for Internationalt Delegerede (Bilag 3) 

 

Flemming St anførte at det er uheldigt, at Servicekonferencen falder sammen 

med World service Meeting i 2026. 

Svend H oplyste, at hidtil er både World Service Meeting og European Service 

Meeting blevet afholdt i oktober måned, blandt andet derfor, er 

Servicekonferencerne placeret i november måned. 

Sune H-S oplyste, at vi må prøve at rette ind, når vi til februar har fakta på bordet. 

Servicekonferencen 2025 er besluttet og bestilt, så de datoer ligger fast. 

 

9. Afstemninger i Hovedservicerådet (Bilag 4) 

 Godkendt med akklamation 

 

10. Årsplan for 2025 (Bilag 5) 

 Godkendt med akklamation 

 

11. Anmodninger om at indtræde i Landsdækkende Informationsudvalg (Bilag B, C D 

vedlagt) 

Daniel R - blev godkendt 

Johnny H - blev godkendt 

Suzanne F - blev godkendt 

 

12. Rapporter fra Udvalg og Arbejdsgrupper 

a. Box 334 (Bilag 6)  

 

Godkendt uden bemærkninger 

 

b. Håndbogsudvalget (Bilag 7)  

 Godkendt uden bemærkninger 

 

c. Landsdækkende Informationsudvalg (Bilag 8)  

Der har ingen reaktion været på henvendelser om at få udgiften til Folkemødet med i 

Budget 2025. Derfor må der komme en ansøgning til Hovedservicerådet om tilskud. 

Det er opfattelsen, at der har været en stiltiende aftale om, at de fik pengene uden at 

søge. 

Der er intet, der er en selvfølge. 
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Flere mener, at Folkemødet er et ”flagskib”, som giver god mening - vi møder 

mange. 

Ivan W pointerer, at alle skal søge for at få penge. 

Godkendt med disse bemærkninger 

 

d. Telefon og E-mail udvalg (ingen bilag)  

 Ingen rapport. 

 

e. Økonomiudvalg (Bilag 9)  

 Godkendt uden bemærkninger 

 

f. Servicekonferenceudvalget (Bilag 10)  

 Godkendt uden bemærkninger 

 

g. Nordisk Delegeret (Bilag 11)  

Ilias P oplyste, at der i andre nordiske lande holdes Gruppesamvittighedsmøder 

andre steder end i Grupperne og mener, det måske kan indføres i 

Hovedservicerådet. 

Ivan W sagde, at Hovedservicerådet er et ”forretningsmøde”, og derfor, giver det 

ingen mening. 

Svend H påpeger, at de udvidede Møder på Brogården også bruges til at diskutere, 

om strukturen fungerer som ønsket, og det kan måske sammenlignes med de 

gruppesamvittighedsmøder, der afholdes i AA-grupperne. 

Godkendt med bemærkninger  

 

h. International Delegerede (Bilag 12 + tillæg)  

Flemming St tilbyder at komme ud i regionerne og fortælle om det Internationale 

arbejde. 

Rapporter fra internationale møder ligger på hjemmesiden. 

Godkendt uden bemærkninger 

 

13.  Regionsrapporter: 

 

a. Region Nordjylland (ingen bilag) 

Claus D oplyste, at det er svært at engagere nogen, da der er meget 

”københavneri” i AA 

Vi får ingen godkendt til poster, selvom det er folk, der gerne vil. 

Repræsentant til Telefon- og E-mailudvalget er afvist, selvom der har været 

lang ædruelighed før tilbagefald. 
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Det pointeres, at ædruelighedslængden er for at passe på medlemmer uden 

tilstrækkelig ædruelighedslængde. 

Det aftales, at der tages kontakt til Beata F for at tilbyde hende at blive 

Telefonvagt og/eller Kontaktperson, da det her er tilstrækkeligt med 1 års 

ædruelighed. 

På den måde opnås der også erfaring i udvalgets arbejdsområde, hvilket er 

ønskeligt. 

Taget til efterretning 

 

b. Region Midtjylland (Bilag 13)  

 Taget til efterretning uden bemærkninger    

 

c. Region Syd (Bilag 14)  

 Taget til efterretning uden bemærkninger 

 

d. Region Øst (Bilag 15)  

 Taget til efterretning uden bemærkninger 

 

e. Region Storkøbenhavn (ingen bilag)  

  

f.  Region Nordsjælland (Bilag 16)  

Der er et tilfælde af spirituskørsel, hvor et AA-medlem har fået en 

dom, og Kriminalforsorgen kendte intet til ”KRIM-ordningen”. 

Finn Sv spurgte om Regionen burde henvende sig til den lokale 

afdeling af Kriminalforsorgen. 

 Aftalen er imellem AA Danmark og Kriminalforsorgen, derfor er det  

Daglig ledelse, der kontakter Kriminalforsorgen for at gøre 

opmærksom på aftalen med Anonyme Alkoholikere. 

 Taget til efterretning  

14.  Eventuelt  

Finn Sv kom ind på at 7. Tradition kan indføres ved Hovedservicerådsmøder, så 

”Hatten” går rundt. 

Det blev oplyst, at det er besluttet, at der til møder i Hovedservicerådet og i 

Servicearbejdet ingen ”Hattepenge” samles ind.  

Sune H-S gjorde opmærksom på, at økonomisk formåen aldrig må forhindre en 

person i at deltage i Service. 
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Det blev oplyst, at det er forskelligt fra Region til Region, om der samles ind i 

henhold til 7. Tradition ved møderne. 

Flemming St oplyste, at der i USA/Canada er udkommet en ny bog, der er en ”light” 

udgave af Store Bog. 

Finn Sv fortæller, at Anonyme Narkomaner nu bruger kunstig intelligens (IA) til 

oversættelse og indtaling af ny litteratur, og det kan tages med i overvejelser, når det 

bliver aktuelt igen. 

Vibeke R tilføjede, at den dag vi har besluttet at bogen skal oversættes, kan vi drøfte 

kunstig intelligens. 

15. Oplæsning af Ansvarlighedserklæringen  

  Vibeke R læste Ansvarlighedserklæringen 

   

 

16. Afslutning med Sindsrobønnen klokken 15.30 
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Årsplan 2025 

 

Hovedservicerådets 

mødedatoer: 

 

 
Emner 

 
Uge 

Sidste frist for 

rapporter og 

forslag til møderne 

2025: 

 
8. februar 

Eventuel viderebehandling af 

Servicekonferencens resultater 

Rapport fra International Delegerede 

 
6 

 
18. januar 

 
26. - 27. april 

Udvidet Hovedservicerådsmøde 

Forslag til Servicekonferencen fra 

Hovedservicerådet 

Årskalender for næste år 

 
17 

 
5. april 

 

 
14. juni 

Kun Hovedservicerådsmedlemmer 

Behandling af Forslag og Workshopemner 

Landerapporten fra International 

Delegerede 

 

 
24 

 
24. maj 

Ingen Rapporter 

 
 

 
13. september 

Endelig godkendelse af Dagsorden for 

Servicekonferencen, regnskab, budget 

samt rapport fra Hovedservicerådet til 

Servicekonferencen 

Indstillinger fra Nomineringgruppen 

vedrørende kandidater til valg på 

Servicekonferencen 

 
 

 
37 

 
 

 
16. august 

Servicekonference 1. - 2. november 2025 

6. december 
Behandling af Servicekonferencens 

resultater 
49 15. november 

 
 
 
 
 
 

 

 


